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Noslēgušās pašvaldību vēlēšanas, kas 5.jūnijā norisinājās visā Latvijā, tai skaitā 
jaunizveidotajā Ropažu novadā. Pateicamies vēlētājiem par dalību vēlēšanās un 
sava viedokļa paušanu. 

Saskaņā ar Centrālās vēlēšanu komisijas (Cvk) datiem jaunizveidotajā ropažu nova-
dā vēlēšanās piedalījušies 34,95 % no balstiesīgajiem vēlētājiem (7566 iedzīvotāji no 
21 651 balstiesīgajiem vēlētājiem).

aktivitāte ropažu novada pašvaldības vēlēšanu iecirkņos:

Nr. Iecirknis Nobalsojušie
775 VANGAŽU PILSĒTAS PĀRVALDE 621
781 GARKALNES NOVADA DOME 1 495
793 KULTŪRAS UN IZGLĪTĪBAS CENTRS 1 142
794 KULTŪRAS NAMS 636
798 KULTŪRAS CENTRS “ULBROKAS PĒRLE” 2 202
799 UPESLEJAS 720
800 GAISMAS SPECIĀLĀ INTERNĀTSKOLA 97
963 GARKALNES DIENAS CENTRS 653
Ropažu novads 7 566

ar ropažu novada pašvaldības vēlēšanu komisijas 6. jūnija lēmumu (prot. Nr. 15) ap-
stiprināti vēlēšanu rezultāti ropažu novadā. 

1) 2021. gada 5. jūnija pašvaldību vēlēšanu ropažu novada pašvaldībā rezultāti 
(sarindoti procentuālā vērtībā):

Saraksta 
kārtas Nr. Saraksts Derīgās zīmes* Procenti Iegūto deputātu 

vietu skaits

13 “Latvijas attīstībai” 2 398 31,72% 7

9 “LATVIJAS ZEMNIEKU 
SAVIENĪBA” 792 10,47% 2

3

Nacionālā apvienība 
“Visu Latvijai!”-

”Tēvzemei un Brīvībai/
LNNK”

657 8,69% 2

1
“Saskaņa” 

sociāldemokrātiskā 
partija

648 8,57% 2

5 Jaunā konservatīvā 
partija 626 8,28% 2

10 Jaunā VIENOTĪBA 612 8,09% 2
2 “Kustība “Par!”” 535 7,08% 1

7
Politiskā partija 

“Latvijas Reģionu 
Apvienība”

513 6,78% 1

6 “Politiskā partija 
ROPAŽU KOMANDA” 185 2,45% 0

12 Partija “Vienoti 
Latvijai” 154 2,04% 0

14 “Latvijas Krievu 
savienība” 135 1,79% 0

4 Latvijas Zaļā partija 122 1,61% 0

11 Politiskā partija 
“Stabilitātei!” 59 0,78% 0

8 Politiskā partija  
“KPV LV” 36 0,48% 0

* Piezīme: procenti tiek rēķināti attiecībā pret derīgo vēlēšanu aplokšņu kopskaitu.

2) 2021. gada 5. jūnija pašvaldību vēlēšanās ropažu novada pašvaldībā ievēlēto 
19 deputātu saraksts:

“Latvijas attīstībai”

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas 

nr.

Vita Paulāne 1 1 600 100 3 898 1
Ainārs Vaičulens 4 648 193 2 853 2
Guntis Kampe 5 418 165 2 651 3
Iveta Vīksne 10 426 191 2 633 4
Daiga Brigmane 7 336 223 2 511 5
Lelde Sturme 8 323 220 2 501 6
Atis Senkāns 18 305 214 2 489 7

”LATVIJAS ZEMNIEKU SAVIENĪBA”

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Edgars Treibergs 2 332 98 1 026 1
Jānis Romāns 7 116 99 809 2

Nacionālā apvienība “Visu Latvijai!”-”Tēvzemei un Brīvībai/LNNK”

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Haralds Burkovskis 1 244 72 829 1
Ritvars Ziedonis 5 150 51 756 2

”Saskaņa” sociāldemokrātiskā partija

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Ludmila Vorobjova 3 188 55 781 1
Jevgēnijs Sergejevs 7 143 51 740 2

Jaunā konservatīvā partija

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Renāte Gremze 1 316 60 882 1
Irēna Krote 6 187 67 746 2

Jaunā VIENOTĪBA

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Guntars Kniksts 4 163 63 712 1
Hosams Abu Meri 1 215 116 711 2

”Kustība “Par!””

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Signe Grūbe 1 244 34 745 1

Politiskā partija “Latvijas Reģionu Apvienība”

Kandidāts Kārtas nr. 
sarakstā Plusi Svītrojumi Balsis* Vietas nr.

Pēteris Salenieks 3 118 107 524 1
* Balsis aprēķina no kandidātu saraksta derīgajām zīmēm atņemot kandidāta 
svītrojumus un pieskaitot plusus. 

evita rozenbaha - kalniņa, 
ropažu novada pašvaldības vēlēšanu komisijas priekšsēdētāja

vēlēšanu rezultāti ropažu novadā
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Izdevējs: Garkalnes novada dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024.
Tālrunis 6780 0918; fakss 6799 4414, dome@garkalne.lv

Iznāk reizi mēnesī kopš 1995. gada decembra. 
Tipogrāfija “Euroconnect”, tirāža 4000 eksemplāru.   
Izdevumu apmaksā Garkalnes novada dome.

Materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību daļas  
vadītājs Mārcis Bauze-Krastiņš (2617 7087, e-pasts: gnv@garkalne.lv).

Informāciju, ieteikumus, interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt uz  
e-pastu vai iesniegt Domē līdz mēneša sākumam.

GARKALNES
NOVADA
VĒSTIS

Informatīvo izdevumu “Garkalnes Novada Vēstis”
Garkalnes novadā izplata kurjeri:
Armands (2935 0333): Amatnieki, Sunīši, Upesciems (Ziedu ielas, Dārzniecības 
iela, Karpu iela, Smenas rajons) Berģi, Bucīši, Bites, Pleskavas šoseja ap Depo, 
Suži, Priedkalne, Bukulti, Alderi, Baltezers, Priežlejas.

Dagmāra (2957 8955): Langstiņi, Ziemeļnieki, Padebeši, Garā jūdze, Dumbrāji, 
Upesciems (līdz Ziedu 15), Makstenieki, Zaķumuiža, Skuķīši, Garkalne, Remberģi, 
Stacija Krievupe, Remberģi, Cīrulīši.

Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta.Lasiet mūs arī www.garkalne.lv/gnv

aPSTIPrINĀTI
ar garkalnes novada domes

2021.gada 27.aprīļa  sēdes lēmumu 
(prot. Nr.74,6.§)

Par saistošo noteikumu Nr.89 ,,Grozījumi Garkalnes
novada domes 2013.gada 26.marta saistošajos noteikumos Nr.6 

,,Par sociālo palīdzību Garkalnes novadā’’’’ apstiprināšanu

Izdoti saskaņā ar Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likuma 
33.panta trešo daļu, 36.panta sesto daļu, likuma “Par palīdzību dzīvokļa jautājumu risināšanā”

 14.panta sesto daļu, 25.panta pirmo daļu, 26.panta pirmo un otro daļu, 
Ministru kabineta 2018.gada 26.jūnija noteikumu

Nr.354 „Audžuģimenes noteikumi” 78.punktu

aPSTIPrINĀTS
ar garkalnes novada domes

 lēmumu Nr. 1445
Protokols Nr. 76, 3.§ 

 

SAISTOŠIE NOTEIKUMI Nr. 92
“Grozījumi Garkalnes novada domes 2021. gada 26. janvāra saistošajos notei-

kumos Nr. 84 “Par Garkalnes novada pašvaldības budžetu 2021. gadam””

 Izdoti saskaņā ar likuma “Par pašvaldībām”14., 46. pantu 
un likuma “Par pašvaldību budžetiem” 16.,17. pantu

  
Izdarīt garkalnes novada domes 2021. gada 26. janvāra saistošajos noteikumos Nr. 84 “Par 
garkalnes novada pašvaldības budžetu 2021. gadam” šādus grozījumus:

1. Izteikt saistošo noteikumu pielikumu Nr. 3 jaunā redakcijā;
2. Izteikt saistošo noteikumu pielikumu Nr. 6 jaunā redakcijā.
 
Domes priekšsēdētājs                                                                      e. Treibergs

Izdarīt garkalnes novada domes 2013.gada 26.marta saistošajos noteiku-
mos Nr.6 ,,Par sociālo palīdzību garkalnes novadā’’ šādus grozījumus:
1. Izteikt saistošo noteikumu 17.punktu sekojošā redakcijā:
„17. Noteikt maznodrošinātas mājsaimniecības ienākumu slieksni 
garkalnes novadā 381 euro pirmajai vai vienīgajai personai mājsaimniecībā 
un 267 euro katrai nākamajai personai mājsaimniecībā’’.
2. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 18.punktu.
3. Izteikt saistošo noteikumu 44.punktu sekojošā redakcijā
„44.Pabalsts garantētā minimālā ienākumu sliekšņa (gMI) nodrošināšanai 
ir atbalsts mājsaimniecībai (personai), kura normatīvajos aktos noteiktajā 
kārtībā atzīta par trūcīgu un kuras vidējie ienākumi mēnesī pēdējo triju mē-
nešu laikā nepārsniedz Sociālo pakalpojumu un sociālās palīdzības likumā 
noteikto gMI slieksni.” 

4. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 45.punktu.
5. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 45.3.punktu.
6. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 45.4.punktu.
7. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 46.punktu.
8. Izteikt saistošo noteikumu 66.punktu sekojošā redakcijā:
,,66. Pabalstu piešķir pilngadību sasniegušam bārenim vai bez vecāku gā-
dības palikušajam bērnam normatīvajos aktos noteiktajā apmērā un kārtī-
bā.” 
9. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 68.punktu.
10. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 69.punktu.
11. Svītrot no saistošajiem noteikumiem 70.punktu.

garkalnes novada domes priekšsēdētājs                                           e. Treibergs  
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DzejNIeka, rakstNIeka, GlezNotāja jāņa jauNsuDrabIņa pIemIņas VIetas GarkalNē

Piemiņas akmenim – 30 Piemiņas istabai – 10

Skaties, kā ziedošā zeme kūp,                                                                                      
Klausies, kā bites san ziedos,                                                                                           

Ja tavai sirdij ko iegūt rūp,                                                                                                   
Ziedonis smaidīdams iedos.
(J. Jaunsudrabiņš „Ziedonī”)

1991. gada 21. jūnijā pie Jāņa Jaunsudrabiņa bijušās mājas garkalnē, Saules ielā 1 ar 
pagasta priekšsēdētāja kārļa Cīruļa svētību tika uzstādīts ernesta Cimanska veidots 
Piemiņas akmens mūsu tautas iemīļotam rakstniekam. atzīmējot viņa 130. dzimšanas 
dienu 2007. gadā, teritorija pie akmens tika labiekārtota ar apstādījumiem, soliņu un 
celiņiem.
                                                                                

Bet 2011. gadā, atzīmējot 20 gadus kopš Piemiņas akmens uzstādīšanas, mums ar 
garkalnes novada domes atbalstu radās iespēja realizēt ieceri par J. Jaunsudrabiņa 
Piemiņas istabas izveidošanu un atklāšanu. Tā atrodas garkalnē, vidzemes šosejā 
33B  un šogad 21. jūnijā atzīmē savu desmitgadi.    
                    
visus, kas jūt sevī interesi par J. Jaunsudrabiņa dzīvi un daiļradi, lūdzu zvanīt pa tālruni 
2875 1742 , lai saskaņotu apmeklējuma laiku, ievērojot visus valstī noteiktos  Covid-19 
ierobežojumus.

J. Jaunsudrabiņa Piemiņas istabas pārzine Brigita Taučkele

„ZIEDOņA KLASĒ” AR MāRU UPMANI-HOLŠTEINI

2021. gada 10. maijā 8. klases skolē-
ni „latvijas skolas somas” programmas 
ietvaros piedalījās radošajā rakstīšanā 
kopā ar fonda „viegli” līdzdibinātāju Māru 
Upmani-Holšteini, kā arī ar pārstāvi eliza-
beti.

Diemžēl pati fonda līdzdibinātāja nepie-
dalījās mūsu tiešsaistē, bet visu mums 
izstāstīja pārstāve elizabete. Sākumā 
mums visiem vajadzēja nomainīt savu 
vārdu – tavs vārds un dzimšanas mēne-
sis, piemēram, annija – Oktobris. Tas bija 
vajadzīgs turpmākajiem uzdevumiem, 
kuros vajadzēja izlasīt epifāniju par savu 
dzimšanas mēnesi, raksturot kādu tēlu, 
kas tajā gadījumā bija kāds lietvārds. es 
izvēlējos sērkociņu, tas bija jāraksturo 
gan pēc ārējā izskata, gan pēc rakstura. 
Tad mūs sadalīja grupās – manā grupā 
bija Nikola, letīcija, Markuss un Oskars. 
Mēs ļoti labi sadarbojāmies un uzrakstī-
jām kopīgu epifāniju. Beigās katrai grupai 
bija jānolasa sava izdomātā epifānija, ie-
kļaujot katra skolēna raksturoto lietvārdu.

kopumā man ļoti patika šī tiešsaistes 
ekskursija, jo tā bija nedaudz neparastā-
ka, radošāka un saliedētāka. Paldies sko-
lotājai Ievai križevicai par lielisko iespēju 
un pārstāvei par ekskursiju!

8. klases skolniece annija Dāvidsone

2021. gada 10. maijā mēs, Berģu Mūzi-
kas un mākslas pamatskolas 8. klases 
skolēni, apmeklējām tiešsaistes stundu 
par tēmu “radošā rakstīšana”. 

Šajā nodarbībā mums pastāstīja nedaudz 
par to, kas ir epifānijas un kā tās var gan 
radoši rakstīt, gan radoši lasīt. Mums ie-

deva uzdevumu, kur mums bija jāizlasa 
viens daiļdarbs un tad jāizdomā tēls šajā 
epifānijā. Mums šis tēls bija jāapraksta, 
paskaidrojot kā tas izskatās, izklausās un 
uzvedas. Tad mums bija jāstrādā grupās 
un jāizmanto visi tēli, ko grupa izveidoju-
si, lai uzrakstītu epifānijas plānu.

Man ļoti patika šī nodarbība, jo es uzzi-
nāju dažus jaunus veidus, kā uztvert daiļ-
darbus, tos lasot, un arī nodarbības vadī-
tāja bija ļoti jauka.

Dana Malahova, 8. klases skolniece

Man un maniem klasesbiedriem bija kār-
tējā iespēja piedalīties tiešsaistes nodar-
bībā, bet šoreiz ar grupas “astro’n’out” 
mūziķi Māru Upmani-Holšteini.

Man ļoti patika šāda veida mācību stun-
da, mēs lasījām epifānijas, pildījām uzde-
vumus un strādājām grupās.

Manuprāt, šī stunda bija veiksmīga, jo 
mēs katrs grupās pildījām uzdevumus un 
veidojām stāstu par savu tēlu.

Man šī stunda patika labāk nekā parasta 
stunda, jo mēs tajā sadarbojāmies, izprie-
cājāmies un pamācījāmies.

Jēkabs krišjāns, 8. klases skolnieks

2020. gada 10. maijā es ar klasi apmek-
lēju zoom stundu “radošā rakstīšana”. 
Stundas gaitā mums elizabete jeb šīs 
stundas vadītāja uzdeva uzdevumus un 
pēc tam sarakstīt epifāniju.

Stunda bija diezgan interesanta, jo mums 
grupās vajadzēja pārrunāt par savām 

epifānijām un no šiem varoņiem izveidot 
pašiem savu epifāniju. Sākumā mums 
negāja pārāk labi, bet, kad stundas vadī-
tāja ienāca un mums palīdzēja, viss kļuva 
daudz vieglāk.

Man ļoti patika tas, ka mēs varējām strā-
dāt pa grupām. Šī stunda bija ļoti intere-
santa, un mēs varētu apmeklēt vēl tādas.

elza laugale, 8. klases skolniece

Manuprāt, šī stunda bija aizraujoša un in-
teresanta. Man patika prezentācija un uz-
devumi, ko darījām/skatījām stundas laikā.

Man patika, ka bija tēli, kurus beigās pa 
grupām varējām salikt kopā un izveidot 
vienu intresantu stāstiņu. Manupārt, ma-
nas komandas stāstiņš bija ļoti izdevies. 
Tas bija jautrs un atšķīrās no citiem. 

Man šādas stundas patīk labāk nekā pa-
rastās stundas, jo tajās gan mācāmies 
kaut ko jaunu, gan pavadām jautri laiku, 
darot kaut ko savādāku nekā ierasts. 

Helmuts Āboliņš, 8. klases skolnieks

Man likās, ka būs tikšanās ar pašu dzie-
dātāju M.Upmani-Holšteini, bet mēs ti-
kāmies ar kādu vadītāju, kura mums pa-
stāstīja par epifāniju un parādīja dažādus 
video.

Sākumā mūs iepazīstināja ar tēmu un 
izstāstīja uzdevumu nosacījumus. Mūs 
sadalīja pa grupām, un katrai grupai bija 
jāpilda uzdevumi un jādomā sava veida 
epifānija, man tas likās diezgan interesan-
ti un radoši. Beigās mēs katrs stāstījām 
savu epifāniju tas bija jautri un interesanti.

kopumā man patika šī tikšanās, bija diez-
gan interesanti, bet biju nedaudz vīlusies, 
jo man likās, ka runāsim un redzēsi zoo-
mā pašu Māru Upmani Holšteini. Paldies 
skolotājai Ievai križevicai par šādu iespē-
ju un zooma vadītājai, kura mums daudz 
ko izstāstīja.

rebeka rimša, 8. klases skolniece

2021. gada 10. maijā 8. klasei tieš-
saistē bija radošā rakstīšana kopā ar 
fonda “viegli” līdzdibinātāju, grupas 
“astro’n’out” mūziķi Māru Upmani-Hol-
šteini, kura bija video formātā, ko rādīja 
pārstāve elizabete no programmas „Zie-
doņa klase”.

Šajā tiešsaistē pati Māra Upmane-Holš-
teine gan nepiedalījās, bet tāpat bija pie-
tiekami interesanti, izzinoši un pat jautri. 
Pašā sākumā mums vajadzēja izvēlēties 
un uzlikt platformā „zoom” fona tapeti, lai 
visi izskatītos vienotāki un būtu pievilcī-
gāk, kad mēs fotografētu beigu foto. vē-
lāk mums bija jāizlasa epifānija, atbilstoši 
savam dzimšanas dienas mēnesim, jāat-
rod un jāapraksta viens tēls. Tālāk mūs 
sadalīja pa grupām un mūsu visi grupas 
dalībnieku tēli bija jāapvieno un jāizveido 
viens kopīgs stāsts – epifānija, kuru pēc 
tam katra grupa izstāstīja pārējiem kla-
sesbiedriem.

Man patika šī stunda, jo tā bija citādāka, 
kā parasti, un, manuprāt, šī stunda mums 
deva lielāku priekšstatu, kas ir epifānija, 
un tagad mums to būs vieglāk uzrakstīt.

liene vasile, 8. klases skolniece

Šodien bija tiešsaistes stunda „radošā 
rakstīšana” kopā ar fondu “ viegli” „Zie-
doņa klases” dalībnieci elizabeti un Māru 
Upmani-Holšteini.

Mums Māra Upmane-Holštene pastāstī-
ja, kā viņa ir saistīta ar epifānijām, jo, tā kā 
viņa ir dziedātāja, kura pati vārdus raksta 
savām dziesmām, viņa bieži izmanto da-
žādus tēlainās izteiksmes līdzekļus un arī 
epifānijas. viņa mūs iedvesmoja turpmā-
kajam uzdevumam. Dalībniece elizabete 
mums uzdeva arī ļoti aizraujošu stundas 
darbu, kur bija jāstrādā grupās. Sākumā 
viņa mums visu ļoti labi un skaidri izstās-
tīja, kas un kā mums būs jādara, un tad 
mēs ķērāmies pie darba. Sākumā kat-
ram bija jāizvēlas sava dzimšanas mē-
neša atbilstoša epifānija un jāizlasa tā. 
Pēc tam mūs sadalīja grupās pa pieci un 
četri. katras grupas uzdevums bija izvei-
dot kaut ko līdzīgu epifānijai. katrs bija 
raksturojis kādu savu izvēlēto vārdu no 
dotās epifānijas un tad vajadzēja vienam 
cilvēkam savā komandā tos sasaistīt tā, 
lai izveidotos kāds loģisks un interesants 
stāstījums. katram bija dažādi un pat dī-
vaini vārdi, taču šeit varēja izpausties, cik 
vien radoši tu vēlies un vari.

Manuprāt, šī stunda bija ļoti aizraujoša un 
savādāka kā ierasts. Dažiem pat varēja 
šķist grūta, bet man patika un bija intere-
santi izmēģināt ko jaunu.

letīcija luīze amoliņa, 8. klases skolniece 
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Ivars Seleckis ir ievērojams latviešu Kino reži-
sors dokumentālajā žanrā. Ivaram piemīt pagā-
jušā gadsimta trīsdesmitajos gados dzimušo 
cilvēku šarms, sirsnība un gudrība.

MB-K: Kā Jūs nonācāt Garkalnes novadā?

IS: Ļoti senos laikos, kad braucu pa vidzemes 
šoseju vai vilcienu, es vienmēr ievēroju uzraks-
tu laNgSTIŅU eZerS. es sāku domāt, kas tie 
langstiņi tādi ir? Pirmkārt, ļoti romantisks nosau-
kums, otrkārt, galīgi man bija neskaidrs, kas tas 
par ezeru. Tā bija tāda mistiska pasaule, noslēpu-
mains ezers mežā, apdzīvotā vietā, bet es vien-
mēr pabraucu garām un nekad tur nebiju bijis. Tad 
dzīve iegrozījās tā, ka mums bija jāveido filma par 
laikrakstu “Cīņa”. laikrakstam bija 70 gadu un ki-
nostudija uzdeva izveidot filmu par šo tēmu. Mums 
filmā bija 10 minūtes un 70 gadu. Skaidrs, ka ar 
kino apstākļiem to filmu uztaisīt nevarēja. radās 
ideja, ka tā varētu būt tikai foto filma. es atcerējos 
gunāru Bindi, ar kuru kopā es strādāju pie filmas 
“valmieras meitenes”, kura izveidota no gunāra 
Bindes fotogrāfijām. Tajā laikā gunārs draudzējās 
ar arnoldu Plaudi. es devos pie gunāra un gunārs 
pie Plauža un mēs sākām darbu pie šī projekta. 
Tā mums sākās sadarbība. Darbs bija sarežģīts, 
jo trūka materāli. Daudzus gadus šim laikrakstam 
materiāli bija radīti pagrīdes apstākļos. vēsture bija 
neskaidra, bet par spīti tam mēs sākām strādāt. 
Mēs strādājām rīgas lietišķās mākslas vidusskolā 
pie gunāra, bet kaut kā mēs nonācām arī Plau-
ža dzīves vietā langstiņos. arnolds dzīvoja mājā, 
kuru sauca villa Herta. Tā bija ļoti interesanta māja. 
Dīvainas konstrukcijas, ja es pareizi izsakos, tad 
būvēta pēc Fārferķu principa. Māja bija būvēta uz 
kaut kādiem mietiem un arnolds dzīvoja otrajā stā-
vā. Mēs tur sākām veidot savu stāstiņu. gunārs tai-
sīja mazas kontrolfotogrāfijas un mēs ar tām visādi 
kombinējāmies un ņēmāmies. Tā tas mums sākās. 
es braucu uz langstiņiem pie arnolda un mēs tur 
strādājām, tad es braucu atpakaļ uz rīgu. Tā tas 
kādu laiku turpinājās un es sāku iepazīt langstiņus. 
es izgāju cauri “arnolda repertuāram”. viņam bija 
pirts, viņš tur “plaucējās” un gāja uz ezeru. viņam 
bija arī aktīva peldēšanas sezona. lēnām arnolds 
mūs ievilka langstiņu vidē. Tā pagāja laiks un mēs 
cītīgi pie šī projekta strādājām. Bija sarežģīti uz to 
rīgu kulties, jo tad tas autobuss iet, tad neiet. Un 
es jautāju arnoldam, vai es te kaut kur varu noīrēt 
kādu istabu. Mēs noīrējām istabu pie Urbāna kun-
ga rīgas ielā 28, netālu no villas Hertas. No 1974. 
gada es īrēju istabiņu, kurā vēlāk apmetās arī abi 
mani bērni un mēs pārvācāmies uz langstiņiem. 
vasarās tajā istabiņā mēs nodzīvojām aptuveni 
10 gadu. Pēctam izrādījās, ka šī langstiņu vide 
ir samērā dīvaina. langstiņos ir neparasti maigs 
klimats un ļoti labs gaiss. kā izrādās šo villu Hertu 
bija iecienījuši franču diplomāti, kuri arī šo māju īrē-
juši vai kaut kur apkārt dzīvojuši. Tā bija tāda īpaša 
vietiņa. vēlāk tur esot apgrozījies tāda personība 
kā diriģents leons reiters. To mums izstāstīja tās 
mājas iedzīvotāja Zelmiņa no rijnieku ģimenes, 
kas tur dzīvoja. Tā pamazām es iedzīvojos langsti-
ņos, iepazinu brīnišķīgo ezeru, mežu, cilvēkus. Pēc 
desmit gadiem paklīda ziņas, ka Mūzas ielas ap-
kārtnē piešķir zemes gabalus. arnolds teica, ka tur 
visādi miliči var dabūt, vai tad nav tā, ka “kinošņiki” 
arī nevar dabūt kādu zemes gabaliņu. es uzrakstīju 
pieteikumu, kuru gan no sākuma atteica. vērsos 
atkārtoti un neatlaidība vainagojās un man piešķīra 
zemes gabaliņu Mūzas ielā. Izrādījās, ka uz tās ie-
las salasījās račevskis, Binde un ne par velti vēlāk 
to nosauca par Mūzas ielu. kopā mēs strādājām 
arī pie tādas filmiņas, ko sauca “Slāpju spogulis”, 
kas bija ļoti sarežģīta fotofilma un joprojām ir ak-
tuāla un labi skatāma. arnolds bija tāds cilvēks, 
kurš bija radīts pedagoks, ūdensvīrs ar atklātu dvē-
seli. viņš brīnišķīgā veidā mācēja radīt atmosfēru 
kompānijā. grūtos brīžos viņam lielisks palīgs bija 
brīnišķīga zaļā tēja. lielos kvantumos mēs dzērām 
šo tēju un filosofējām. Spriedām un tas viss bija 
ļoti auglīgi, jo arnolds prata uzkurināt vājības un 
izteikt ierosinājumus. Piemēram, viņam bija iecie-
nīti līdzīgi teicieni: “kas tas ir par mākslinieku, kas 
nevar iztēloties dejojošu zirgu uz tomāta?” Beigu 
beigās, pēc sešiem mēnešiem mēs izdomājām kā 
mēs taisīsim šo filmiņu, proti, tā tiešām veidota uz 
asiociatīvo montāžu un sarežģītu savākto materiā-
lu. Filmiņa ir tikai 9 minūtes gara. Tad radās loģisks 
jautājums par nosaukumu un tas bija tāds kā lāsts, 
jo mēs nedēļu staigājām un nevarējām izdomāt šai 
filmai nosaukumu. Tad lielā tējas dzeršanā mēs 
izdomājām aptuveni 30 nosaukumus un “izšķīlās” 
tāds nosaukums kā “Slāpju spogulis”. Nosaukums 
un filma ir dīvaini, bet šajos laikos filma ir sevišķi 
aktuāla, jo tam dzērājam kontrapunkts ir tagadējā 
eiropas himna. Toreiz tā bija Oda priekam, tagad 
tā ir eiropas himna un tas kopumā izskatās vēl 
dīvaināk. kad veido filmu, tad ar visu filmas veido-
šanas grupu veidojas tādas ģimeniskas attiecības. 
arnoldam saistībā ar to, ka viņš darbojās muzikā-
lajā teātrī, bija pieejami visādi kostīmi. Svētkos viņš 
un ludmila leite “ietērpās kautkādā laikmetā” un 
nāca kostīmos ar visām manierēm. viņam patika 
sirreāla vide, jo viņš nekad nebija tendēts uz ma-
teriālām vērtībām. katrā gadījumā, cīņu biedrs viņš 

bija kolosāls. Mums radās tāds teiciens saistībā ar 
dokumentālistu dzīvi. Tā ir kā divas meža cūkas, 
kas laužas cauri biezoknim ar sāniem kopā. kāpēc 
ar sāniem kopā? Jo tad katra cūka noskrāpē tikai 
vienu sānu. 

Mums vēl bija viena liela filma “Pārnākšana”. Mēs 
pieķērāmies militārajai tēmai. Mēs gatavojām filmu 
par cilvēkiem, kuri aizgāja no rīgas 1940.-1941. 
gadā. Tur bija visādi miliči, kas aizgāja uz Maska-
vu. Filma bija par to, cik no viņiem palika dzīvi, kā 
viņi no Maskavas nokļuva līdz rīgai. Tā bija filma 
par strēlnieku divīziju, kura tiek lēnām atminēta. 
Šī bija ļoti sarežģīta filma, kurai bija paredzēta arī 
otrā daļa. Mēs noskaidrojām, ka daļa no ģime-
nēm karoja 1943. gada strēlnieku 19. divīzijā. 1944. 
gada decembrī šīs pašas citas latviešu divīzijas 
satikās nakts kaujā un viņi viens otru pazina, kā 
man stāstīja, pēc komandām. Tad tikai viņi sapra-
ta, ka latvieši karo pret latviešiem. Mums bija daži 
cilvēki, kuri karoja pretējās pusēs. Bija paredzēta 
filma par kurzemes katlu, bet mēs to nevarējām 
uztaisīt, jo neatļāva un neiedeva naudu. Plāns filmu 
bija taisīt priekš televīzijas, jo upuri bija ļoti bries-
mīgi. kad ienāca Padomju armija latgalē, tad tos 
jaunos zēnus mobilizēja sarkanajā armijā. kā mēs 
to noskaidrojām, tad viņus apmācīja bataljonā Jel-
gavā, kur bija kādi 300 līdz 400 cilvēki un viņus jau 
pēc 2 nedēļām sūtīja kaujā. viņi visi tur palika un 
tas bija šausmīgs slaktiņš. Tas ir iemesls, kāpēc 
mēs to filmu  neuztaisījām. vārdu sakot, mēs ar 
arnoldu kopā esam daudz ko piedzīvojuši un lie-
lāks, patīkamāks, uzticamāks cīņu biedrs par viņu 
man nav bijis.

MB-K: Kad Jūs sākāt būvēt māju Langstiņos? 

IS: astoņdesmitajos gados. Tā firma mājiņu būvēja 
ziemā, kad viņiem nebija ko darīt, jo nebija izde-
vīgi un nekādas lielās naudas jau es nemaksāju. 
Cik bija, tik bija un līdzekļi nebija pārāk daudz. Pa 
ziemu to mājiņu uzbūvēja, kamēr es “klīdu rinķī 
pa pasauli”. arnolds kundzi un bērnus atbalstīja 
morāli. Tā, lai viņi tur galīgi nenonīktu. kino darbs 
ir ļoti nežēlīgs, jo bieži jādodās kaut kur prom no 
ģimenes.

es gribu pateikt, ka langstiņiem ir tāda brīnišķīga 
pievilcība, ko nevajadzētu zaudēt. Svarīgi ir sa-
glabāt šo mikro vidi. Šie koki, ezers, tās savstar-
pējās attiecības tur rada ļoti labvēlīgus apstākļus. 
rudeņos tur ir maigs klimats. kāpēc es to stās-
tu? Tāpēc, ka manai vecākajai meitai bija astma. 
langstiņu klimatā viņa varēja viegli to pārdzīvot. 
langstiņos ir ļoti labs un veselīgs gaiss. Ja kokus 
tur izcirtīs, tad nekas no tā vairs nebūs. langstiņu 
ezeram ir 36 hektāri un tam ir brīnišķīgs ūdens, 
bet tas ir arī ļoti dīvains. es atceros, ka Podnieks 
bija atvedis vēja dēli ar buru. Mēs izmēģinājām 
ezerā  burāšanu un vienā brīdī dēlis apkrita un bura 
bija 3 kvadrātmetru liela, varbūt pat vairāk. Bura 
nogrima un viss - to vairs nevarēja atrast! Tā kā 
langstiņu ezeram ir vairāki slāņi un kad atbrauca 
ūdenslīdēji, tad nekādas pēdas nebija palikušas no 
tās buras. Ja langstiņos dzīvo, tad tie ievelk savā 
vidē. Tās rudens, ziemas, pavasara, vasaras īpa-
šās smaržas. Par laimi tur nebrauc ūdensmotocikli 
un nav daudz cilvēku. es ar ģimeni dzīvoju un tur 
ir tāda “oāžu veidīga atmosfēra”. kad es atgriezos 
no tuksnešiem vai citiem Pasaules apceļojumiem, 
tā bija vieta, kur es varēju atveldzēties. 

MB-K: Pastāstiet par savu draudzību ar Bindes 
kungu. 

IS: gunārs ir cilvēks, kas pats sevi ir izveidojis. 
viņam tomēr ir labs pedagoģisks talants. viņš prot 
izstāstīt un pierādīt un noformulēt savas idejas. 
viņa darbiņi, ko mēs esam redzējuši ir interesanti 
un pats interesantākais ir to nosaukumi, ko viņš 
ir izdomājis. Tad atklājās tāda intensīva gara dar-
bība, ko viņš ir ielicis, lai šī bilde taptu. Jāsaka, ka 
arnolds tur arī daudz piestrādāja un var teikt, ka 
tas bija nopietns tandēms. reizēm gan arnolds 
palika aiz kadra, bet viņš kā mākslinieks piedāvāja 
realizācijas variantus, bet gunārs jau nenoliedz, 
ka tā tas arī ir. gunārs ir ļoti darbīgs cilvēks un 
viņa filma bija “Hallo Maskava”. Patiesību sakot, 
metoties darbā pie tās tapšanas, viņi taču uztaisīja 
aptuveni 5000 fotogrāfijas. Tas viss, lai izveidotu 9 
minūšu filmiņu. Pirmā filma ar arnolda risinājumu, 
kad kurants nosit 12 reizes un uz tām 12 reizēm 
tiek izstāstīta visa Maskavas vēsture. Fotogrāfijas 
viņi ir savākuši, filma ir bez teksta, ar mūziku un 
attēliem. Filma dabūjusi arī apbalvojumus. gunārs 
ir ļoti darbīgs cilvēks, reizēm varbūt mazliet ass, 
bet kopumā varu teikt  tikai visu to labāko. atceros, 
kad mēs taisījām filmu “lomas” ar aivaru Freimani 
kopā. Mums bija tāds gadījums, ka jūras krastā 
bija izskalots vecs kara kuģis, kaut kāds traleris. 
Un mēs tur izdomājām taisīt filmu “lomas”. kad 
grupa svinēja Jāņus, tad mēs to kuģi sadedzinā-
jām. Bija smuka jāņuguns un no detaļām, kuras 
izvilkām ārā mēs uztaisījām skulptūru dārzu. Tad 
laikrakstam “Cīņa” tika uzrakstīta tāda sūdzība, 
ka šitie te izvirtuļi, Binde un pārējie nodarbojas ar 

sagLabāt ciLvēkam LabvēLīgo vidi
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abstrakcionismu un bojā padomju cilvēka morāli. 
atbrauc kaut kāda zvērīga komisija apskatīt un 
pārbaudīt to mūsu skulptūru dārzu. Tur bija “plat-
kāju venēra” uztaisīta no motoriem. Bija arī citas 
skulptūras, diezgan iespaidīgas. Tā komisija par to 
visu nosmaidīja, bet skandāls bija uztaisīts vienrei-
zējs. Nievas viņam reizēm nācās piedzīvot publiski, 
bet nu viņš jau to visu kaut kā pārdzīvoja arī. Savā 
ziņā tā bija arī reklāma. 

ar Bindi mēs kopā esam strādājuši pie filmām 
“lomi”, “valmieras Meitenes”, “Cīņa” un  “Slāpju 
Spogulis”. Faktiski mums ir sanākuši vairāki kop-
darbi. Uz gunāru var paļauties, jo viņš varēja atrast 
risinājumus un tie bija vērtīgi. Daudz gan mums 
nav sanācis kopā strādāt, jo katram savs veids kā 
strādājam. 

Mēs dokumentālisti esam atbildīgi par tautas vi-
zuālo vēsturi. Mūkiem, kas rakstīja tās biezās grā-
matas uz teļādas lapām, bija tāds teiciens: “kas 
nav pierakstīts, tas nav bijis.” viņiem bija taisnība. 
ko ierakstīja hronikā, tas arī palika. Iemesls, ka lat-
vijai ir karogs sarkanbaltsarkans ir tikai tāpēc, ka 
tas atnāca no vienas senas grāmatas rindiņas, kur 
šis karogs bija pieminēts. Ja tas nebūtu bijis ierak-
stīts grāmatā, tad tas nebūtu bijis tieši sāds. Mūsu 
valsts vēsture ir ļoti raiba un senākos laikos bija 
jau arī iespēja, ja tas hroniķis bija godīgs, tad viņš 
visu ierakstīja kā bija, bet bija hroniķi, kas šo un to 
izlaida apzināti. Šajos laikos notiek tieši tas pats, jo 
ja mēs skatāmies, tad ne par velti, okupējot kādu 
valsti, pirmie tiek sagrābti arhīvi. Tiek pieminēti vai 
nepieminēti kādi cilvēki un faktiski viņi pazūd, tā-
pēc vizuālā vēsture ir ļoti būtiska. rīgas kinostudija 
ar to nodarbojās, jo 50 gadu garumā mēs visi kopā 
esam nodarbojušies ar vizuālās vēstures vākšanu. 
Mums bija arī tāda apziņa izstrādājusies, ka ja ne 
mēs, tad kas cits to visu uzfilmēs, tāpēc cilvēki 
filmēja notikumus, nerēķinoties ar materiāliem iz-
devumiem.

Studija tika sagrauta un Šķēle atsūtīja likvidatorus, 
kas klusībā dedzināja studijas arhīvus. runājot par 
mantu glabātuvēm, tiem bija retorisks jautājums, 
kāpēc jāglabā vecas grabažas? viņi nesaprot, ka 
tas vecais klavesīns tur stāv, jo tas ir vecs, bet nē – 
vajag atdot telpas nopietnākām lietām. es par to 
negribu runāt, jo, manuprāt, tas ir nožēlojami. Tā 
lūk ir, ka savā vizuālās vēstures izzināšanā mēs 
nodarbojamies arī ar cilvēku pētīšanu. Mana darbī-
ba saistīta ar tādiem gariem periodiem, kad esmu 
spiests atrasties citā vidē. Dēļ tā mājās langstiņos 
visi ģimenē pamatīgi pārdzīvoja. 

MB-K: Pastāstiet par Jūsu ceļošanas pieredzi!

IS: Man dažas reizes ir sanācis nonākt tuksnešos. 
Tā ir tāda dīvaina sajūta nonākt tuksnesī, jo nonā-
kot tur cilvēks jūtas liels un varens. es biju arābijas 
pussalā, tur ir tuksnesis kurā aug arī atsevišķi augi. 
Nonākt pavasarī tuksnesī ir ļoti patīkami, ir mutē 
tāda patīkami rūgtena garša un visapkārt miers. 
Temperatūra ceļās un paliek arvien karstāks un 
karstāks. Pamazām cilvēks sāk žūt un tas paliek 
arvien mazāks un mazāks. Beigās viņš paliek tik 
niecīgs, jo viņš nekur nevar doties, jo ir plašums, 
kur nav iespējams uzturēties. viņam vienkārši ga-
rantēta bojāeja. viņš vienkārši izžūst. Ļoti jocīga tā 
tuksneša sajūta, kad redzams tālumā viens mazs 
balts punktiņš. ejot tajā virzienā  ieraugāms, kā 
arābi iekārto savu apmetni. arābiem ir tā, ka vi-
ņiem ir teltis, bet tām apkārt ir tāds melns režģains 
tīkls, kas laiž cauri gaisu. kad es pienācu klāt, tur 
sēdēja vecīši uz tepiķiem. Tie uz mani paskatījās 
un neko nepasakot kāds ielēja man tādu mazu 
krūzīti ar zaļu tēju. kad tēja bija izdzerta, tad it kā 
“nokrita plīvurs” un es sajutu un redzēju, ka cilvēks 
cilvēkam ir brālis. Tā ir neizsakāma sajūta, kad 42 
grādos iedod padzerties to ūdens malciņu un ir ie-
spēja atžirgt. redziet, šīs ciešanas rada tādu vēlmi 
tur atgriezties. kad esi atbraucis mājas, bet velk 
uz tuksnesi. Tas ir kaut kas dīvains. vēl jāpiebilst, 
ka šie tuksneši slēpj visādas patīkamas atmiņas. 
Mēs visi esam lasījuši bībeli, nodaļas par ēdenes 
dārzu. Man viens no lielākajiem pārdzīvojumiem 
bija tas, ka mēs uzdūrāmies Ēdenes dārzam Irākā. 
Tur, kur satek kopā Tigra ar eifratu bija uzraksts 
ĒDeNeS DĀrZS. Tajā vietā aug ābele, kurai ap-
kārt divmetrīgs mūris. Pie mūra stāvēja trīs veči ar 
automātiem un sargāja ābeli. viņi teica, ka šī ir tā 
ābele no kuras Ieva Ādamam noplūca ābolīti. es 
nekad nevarēju iedomāties, ka tā ir tik konkrēta 
vieta. Tas bija neticami un mums ar mūsu pieredzi 
tas likās šokējoši. Mēs sargiem uzdāvinājām rīgas 
nozīmītes ar skaistu rīgas ģērboni. kāmēr viņi tās 
nozīmītes sprauda, tikmēr mēs marta mēnesī norā-
vām dažus zaļos ābolīšus par piemiņu. lūk šī bija 
piedzīvota Ēdenes dārza realitāte.

Savukārt, uz dienvidiem tur ir tādi arābi, kuri dzīvo 
purvos, kas brauc ar laiviņām un dzīvo absolūtos 
muklājos, ar kājām nekur neiet. vēl tālāk ir tāda 
vieta, kuru sauc par Ūru. 

MB-K: Ūras Zikurāts...?

IS: Jā, restaurētais Zikurāts un Ūras drupas, tā 
faktiski ir tā vieta no kurienes nāk arī 24 stundas 
un arī grēku plūdi. Interesanti, ka galvenais varonis 
nebija Noass, bet gan gilgamežs, kur aptuveni 
1000 gadu agrāk jau esot bijis sarunājis ar Dievu, 
ka viņam jāceļ kuģis un, lai viņš savāc šos izre-
dzētos cilvēkus un zvērus. Tā poēma tur radusies. 
Tur ir ļoti daudz neparastas lietas. Mēs Bābeles 
drupās pavadījām nakti un skatījāmies zvaigznēs. 
visur interjeros un eksterjeros bija redzami auseklī-
ši un radās sajūta, ka mūsu senči ārieši nāk no tās 
puses. Pamats viņam ir bijis tas, ka izrādās viņiem 
ir bijuši standartizēti darba rīki. viņu darba rīks bija 
tāds kā krama vienādmalu trijstūris no kā varēja 
izgatavot zāģi. varēja sataisīt nazi, varēja visu ko 
izveidot. Šie trijstūrrīši ir saglabāti pa to ceļu ejot, 
kur gājuši ārieši. Bābelē rodās sajūta, ka viņi nāk 
nejau no Indijas, bet gan senči gājuši uz Indiju. kā 
izrādās, tie ārieši esot iekarojuši pusi Indijas. līdz 
tagadējai Bombejai. Otra daļa ārieši devās pa kreisi 
uz Ziemeļrietumiem. Mūsu senču pēdas atroda-
mas arī pie volgas utt. Izrādās tie pirmbalti bija tur 
tad, kad neviens slāvs tajos laikos tajās teritorijās 
vēl nebija. Bābeles drupās, skatoties zvaigznēs, 
pārņem sajūta, ka esam no tālienes atnākuši. It 
visā ir ieraugāma tāda kā nesavienojamība. Bā-
beles drupas, milzīgie torņi un tie mazie zilie au-
seklīši, kas tur bija vērojami -  visu to es ieguvu 
tajā tuksnesī. rodas vēsturiska saite un te mums 
latviešiem vajadzētu padomāt, ka visam pamatā ir 
arī gēnu materiāls. Tie balti nav nemaz tik vienkārši, 
viņiem ir labas ģenētiskās dotības. lūk tas ir tāds 
kā ieskats tuksnesī. Interesantas, protams, tur ir arī 
visas tās musulmaņu parašas, bet tā ir atsevišķa 
tēma. Tagad, protams, visi brauc un ceļo un tur 
nekas tik eksotisks vairs nešķiet. 

MB-K: Skatos, ka esat liels ceļotājs! Pastāstiet vēl 
kādu piedzīvojumu stāstu! 

IS: Ziniet, man tā dzīve ir samērā neprognozēja-
ma, kad aizeju uz studiju, tad somā man ir nazis, 
aspirīns, spirts un konservu bundža. To nevarēja 
paredzēt, kad es aizgāju uz darbu un vakarā jau 
es biju Taškentā. Taškentā jau ir normāli, bet ir 
bijušas vietas, kur nav pat ko uzēst. austrumos 
mēs arī dabūjām smagu mācību, kad mēs nezi-
nājām, kas ir austrumu viesmīlība. azerbaidžānā 
mēs uzņēmām filmu 1964. gadā par Zemeslodes 
zīmēm. Man iekrita volgas apgabals, kaspijas jūra 
un tās piekraste. Mums vajadzēja nofilmēt storu 
audzētavu un mēs aizbraucām turp. Direktors ie-
lūdza uz tasi zaļās tējas. Mēs nodomājām: “Priekš 
kam mums zaļā tēja?” Mēs neaizgājām, jo nezinā-
jām, ka tas ir liels aizvainojums austrumu cilvēkam. 
Tas mums tā atspēlējās, jo mēs neko nevarējām 
nokārtot. Uzfilmējām jau vienalga, ko vajadzēja, 
bet būtu bijis viss daudz labāk. Izrādās tas ir vis-
smagākais apvainojums, viņš bija uzklājis bagātīgu 
galdu un servējis zaļo tēju. Mēs naivie pirmkārt viņu 
negribot apvainojām, otrkārt - tas mums ļoti darbā 
nepalīdzēja. kopumā ņemot tie komandējumi bija 
aptuveni 2 nedēļu gari, bet ļoti palika atmiņā. 

Pirmā filma, ko es uztaisīju patiesībā bija par Āfri-
ku. Mani un gvido Skulmi 1968. gadā aizsūtija uz 
gvineju uztaisīt divdaļīgu, 20 minūšu filmiņu par 
gvinejas republiku. Mēs bijām spiesti tur palikt 50 
dienas, jo bija revolūcija un visu ielu nosaukumi bija 
noplēsti. Imperiālistiskie franču kapitālististi - visi 
nost!  Tur bija “kolosāla” diktatūra un mums tur bija 
jāstrādā. Tas bija Maskavas pasūtījums. Par to, ka 
mēs bijām labi strādājuši “Periodikā” un neviens 
tur negribēja braukt, jo tur sastopama malārija. 
Tur cilvēku dzīves vidējais garums bija 30 gadu. 
Zirgi tur nedzīvo, tāpēc žandarmērijas pulka sie-
vietes tur braukāja ar Harley Davidson motocikliem 
un pavadīja prezidentu. vienvārdsakot, eksotiska 
valsts. kad filmējām šo valsti, tur bija paredzētas 
tautas aizsardzības spēku mācības okeāna kras-
tā. Mums tas bija jānofilmē, ko mēs arī darījām. 
Tur bija šaušanas apmācības un viens seržants, 
kuram bija automāts, viņš šāva pa mērķiem atlan-
tijas okeāna malā un komentējot grieza to šauja-
mo manā virzienā. Man nācās lēkt ierakumos, lai 
izglābtos no lodēm, kas aizlidoja man garām. Par 
šo es viņam teicu: “vecīt par šīm ciešanām es Tev 
konfiscēju cepuri!”. viņš neiebilda. 

kad mēs bijām vjetnamā totalitārisma laikā, tad 
zemnieki laukos mums piedāvāja tādu labu harčo 
tipa zupiņu. Mēs priecīgi apēdām. Pēc tam mūs 
cienāja ar kādu vistveidīgu putnu, bet mums sāka 
šķist, ka dažas locītavas tam putnam ir pa daudz. 
Izrādijās, ka tā nebija vista, bet gan 3 kilogramus 
smaga varde, ko mēs bijām apēduši. Savukārt, 
tas harčo esot bijis kapātu čūsku zupiņa. Pēc tam 
mums tikai parādīja, kādas čūskas esam ēduši. 
Tas viss būtu sīkums, bet tas traģiskākais, ka 
braucot pa vjetkongu, un iebraucot vienā ciemā 
sacēlās milzīgs troksnis. Mūs tur stūma un veda 
uz ciema centru. Mēs nevarējām saprast, kas par 
lietu? Izrādās, ka vjetnamiešu vidū ir viena meitene, 
kas ir 20-30 centimetrus garāka, bālāka kā pārējie 
un kurai ir rudi mati. viņa bija amerikāņu karavīra 
bērns.  Brīnišķīga meitene un viņi viņai teica, ka 
viņas tēvs esot atgriezies. Šī vide, kas ir palikusi tur 
apkārt ar šiem amerikāņu bērniem, tas vienkārši 
bijis ļoti traģisks liktenis, kad cilvēki nonākuši tādā 

vidē. Tagad gan tur viss ir mainījies, bet tajā laika 
periodā man bija ļoti smagas pārdomas par šo 
meiteni, kas vienkārši bija skaista. Tie vecāki viņai 
bija maziņi un viņai astoņpadsmit gadu. kā viņa tur 
dzīvoja? viņa tur bija “svešais putns”. redzēju arī 
tos mežus, kas bija noplaucēti un nav zināms cik 
tur daudz izgāzti pesticīdi un citi kara ieroči. lūk 
šādas situācijas spiež domāt par cilvilizācijas un 
tās attiecībām ar dabu un par cilvēku bezatbildību.

vjetnamā kara metodes ir senas un izsmalcinā-
tas, gari nestāstīšu, bet galvenā doma ir, ka vjet-
namu nekad neviena nācija nav uzvarējuši. arī 
uzbrūkošos ķīniešus viņi senos laikos piebeidza. 
Interesants bija stāsts kā viņi karoja ar ķīniešu floti. 
vjetnamieši stāstīja, ka senos laikos pierobežas 
līcī viņi sadzina asus mietus. Pēc tam ar savām 
laivām iebrauca jūrā un uzsāka kauju ar Ķīniešiem, 
bet pēc tam bēga uz krastu līcī. Savukārt, ķīnieši 
dzinās tiem pakaļ uz to pašu līci un kad sākās bē-
gums, tad ķīniešu kuģi uzdūrās uz tiem ieraktajiem 
mietiem, kas tiem liedza manevrēšanas spējas un 
bija lemti sakāvei. Jāatzīst, ka vjetnamieši karoja 
ar prātu. 

kad biju Mongolijā, tad man bija iespēja redzēt 
lielus, senus ugunskuru katlu turētājus, kas veidoti 
no ugunkrustu zīmēm. Tajos režģos viņi kurina lie-
lopu mēslus, jo malkas tur nav. kādas asiociācijas 
rodās, kā mēs esam saistīti? 

vēl man ir sanācis taisīt filmu par tādu interesantu 
cilvēku eduardu Shevardnadzi. aptuveni gadu mēs 
vācām materiālus un ar viņiem tikāmies. Darba 
gaitā mēs sapratām cik viņš ir interesants cilvēks. 
Dažas detaļas no tiem stāstiem, kurus mēs dzirdē-
jām ir, proti, kad viņš ieguva šo amatu gorbačova 
valdībā, kā viņš šokēja ārzemju viesus. Pirmkārt, 
iepazīšanās variants, jo eduards bija smalks gruzī-
nis, kurš ir dzimis diplomāts. kāpēc tā? Tāpēc, ka 
viņš bija pats jaunākais un mazākais bērns ģimenē 
un viņš ar spēku neko nevarēja izdarīt. viņš varēja 
darboties tikai ar runāšanu un gudrību. lai viņš 
varētu strādāt, viņam vajadzēja diplomātiskās ie-
maņas. Svarīga šajā ziņā ir gruzīnu asprātība, kad 
viņš bija iecelts par ārlietu ministru, tad viņam bija 
jāiepazīstās ar amerikāņu valsts sekretāru Šulcu. 
Tas notika Helsinkos. visa pasaule gaidīja, kas ta-
gad būs? eduards jau stāvēja uz trepītēm un nāca 
arī Šulcs un deva arī roku, bet Shevardnadze teica: 
“Pagaidi, es nokāpšu lejā, lai jūs būtu vienā līmenī 
ar mani”. Saprotiet, tas tāds gruzīnisks gājiens, 

bet tomēr šarmants. atbruņošanās konferencē 
viņš ļoti izcēlās uz pārējo ārlietu ministru fona ar 
savu radošumu, neparastumu un ļoti labām prāta 
spējām. konferencē bija sanākuši dažādi vadītāji 
un Shevardnadze izvilka savu dunci un teica: “es 
atbruņojos”. visi sanākušie bija šokā, bet pēc tam 
sekoja kolosāla, biedriska saruna. eduards kļu-
va ļoti populārs un viņu ļoti cienīja, jo viņam bija 
gruzīnu erudīcija, māka runāt ar tautu, nodibināt 
kontaktus, un pētot viņa biogrāfiju, viņš varēja arī 
atgriezties. viņš nebija saistīts ar likumpārkāpu-
miem un uz viņa sirdsapziņas nebija nekādu upu-
ru. visas lietas viņš darīja solīdi. viņš bija tas, kurš 
panāca, ka valsts valoda gruzijā ir gruzīnu un šai 
valodai viņš uztaisīja pieminekli. viņš prata to visu 
nokārtot. Par šo cilvēku mēs uztaisījām filmu vairāk 
par 100 minūtēm. Tas laiks, ko mēs pavadījām 
viņa ģimenē ļoti bagātināja manu pieredzi un mēs 
redzējām, kas notiek pasaulē. 

MB-K: Cik filmu ir Jūsu praksē? 

IS: Nav jau pārāk daudz, bet man ir kādas 30 piln-
metrāžas laikam. katra no tām filmām man ir pra-
sījusi aptuveni gadu, nerunājot par sīkumiem. lai 
uzfilmētu cilvēku reālajā vidē, tad ir jāieiet tajā vidē 
un jāiekļaujās. Jākļūst par šīs vides sastāvdaļu. 
Šķērsielas 3 filmu cikls, tas jau ir trīs gadi Šķērsielā. 
Tagad man top viens triptihs par laukiem. es strā-
dāju pie pēdējās, ceturtās filmas par to, kas notiek 
laukos tagad, jo bija tāds periods, kad cilvēki no 
laukiem aizgāja. kad notika lielā meliorācija, tad 
dedzināja tās lauku mājas, taisīja lielos aramlau-
kus, cilvēki aizgāja, bet tagad ir atnākuši citi. Filma 
ir par to, kas viņi ir un ko viņi domā? 

MB-K: Jūsu novēlējums Garkalnes novada iedzī-
votājiem. 

IS: es visiem novēlu pēc iespējas vairāk saglabāt 
vidi. Nenocirst, nenolīdzināt, nenogludināt visu to, 
kas ir apkārt, jo patlaban šīs “vides saliņas” mums 
visiem ir ļoti nepieciešamas. Jo mēs redzam, kas 
notiek pandēmijas laikā. katrs ir priecīgs, ka var 
aizbraukt kaut kur tālāk no lielās pilsētas. es novēlu 
saglabāt šos ūdeņus, kokus pēc iespējas neskar-
tus. Tagad ir ļoti vienkārši, tehnika un cilvēks spēj 
nopļaut un nozāģēt, nobetonēt visskautko. Tas ir 
ļoti viegli izdarāms. Mans novēlējums ir saglabāt šo 
cilvēkam labvēlīgo vidi. 

MB-K: Paldies.
Mārcis Bauze-krastiņš

Turpinājums no 4. lpp.
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Šovasar, projekta elFla pasākuma “Starpteritoriālā un starpvalstu sadarbība”  
projekta “karjeras izglītība – atbildība par savu un valsts nākotni” ietvaros, organizēsim 
4 nometnes jauniešiem no 12-18 gadiem.

Nometnes “Tavs hobijs -Tavs potenciālais uzņēmums”.

Nometnes laikā jaunieši iepazīsies ar uzņēmējiem ropažu un garkalnes novados, kuri 
savu uzņēmējdarbību veidojuši uz savu hobiju un interešu bāzes. Jauniešiem būs ie-
spēja atklāt savus talantus, praktizēt runas un skatuves mākslu, noorganizēt savu 
POP-UP festivālu, kā arī piedalīties radošās suvenīru tapšanas darbnīcās.

Norises vieta: viesu nams “laguna House”, 
ezerkrasta iela 17, Sunīši, garkalnes novads.
Nometnes norises laiks:
• Pirmā grupa: no 2. līdz 5. augustam, 2021
• Otrā grupa: no 9. līdz 12. augustam, 2021

Nometnes “100% IT”
Nometnes laikā jaunieši darbosies radoši tehniskajās nodarbībās, kuras vadīs IT jomu 
pārstāvoši lektori, tā sniegs nometnes dalībniekiem iespēju apgūt jaunas prasmes un 
saskatīt ar IT jomu saistītas karjeras iespējās nākotnē. Piedaloties ekskursijās, būs 
iespēja tikties ar uzņēmējiem un uzklausīt personīgās pieredzes karjeras stāstus par 
uzņēmējdarbības uzsākšanu un attīstību, apmeklēt uzņēmumus ar IT jomu saistītās 
nozarēs. Brīvajā laikā radošās un sporta aktivitātes!

Norises vieta: Zaļenieku komerciālās un amatniecības vidusskola,  
Jelgavas iela 7, Zaļenieki, Zaļenieku pag., Jelgavas novads
laiks:
• Pirmā grupa: no 5. līdz 8. augustam, 2021
• Otrā grupa: no 10. līdz 13. augustam, 2021

vairāk par nometnēm: www.ropazigarkalne.lv
vietu skaits ir ierobežots!
Jautājumu gadījumā lūdzu sazināties ar Janu 25189898

Nometnes tiek organizēta elFla pasākuma “Starpteritoriālā un starpvalstu sadarbī-
ba” projekta “karjeras izglītība – atbildība par savu un valsts nākotni” (projekta Nr.19-
00-a019.333-000003.) ietvaros. Nometnes izmaksas 100% sedz eiropas lauksaim-
niecības fonds lauku attīstībai.

Projekta vadošais partneris ir biedrība “Partnerība laukiem un jūrai”.Partneri: “ropažu 
garkalnes partnerība”, “lauku partnerību lielupe” un Somijas partnerība “Suupohja”.

NometNes ropažu uN GarkalNes NoVaDu jauNIešIem
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valsts ieņēmumu dienests (vID) atgādina, ka saimnieciskās darbības veicēji (t.sk. mikrouzņēmumu 
nodokļa maksātāji) un autoratlīdzību saņēmēji, kuri nav darba ņēmēji un prognozē, ka viņu ienā-
kums turpmāk šogad nesasniegs 1500 eiro katrā ceturksnī, var izvēlēties neveikt jaunās minimālās 
obligātās sociālās apdrošināšanas iemaksas. lai šīs iemaksas netiktu aprēķinātas, cilvēkam līdz 
2021. gada 15. jūlijam jāvēršas ar iesniegumu vID. Iesniegumu vID elektroniskās deklarēšanas 
sistēmā (eDS) jāiesniedz līdz šī gada 15. jūlijam par šī gada trešo ceturksni un līdz 15.oktobrim par 
ceturto ceturksni.

Iesniegumu par trešo un ceturto ceturksni var iesniegt arī kopā, līdz 2021.gada 15.jūlijam. Tie cil-
vēki, kas plāno uzsākt saimniecisko darbību pēc 2021.gada 1.jūlija, iesniegumu var iesniegt vien-
laikus ar reģistrāciju vID. Iesniegumu aizpilda brīvā formā un iesniedz eDS sadaļā “Sarakste ar 
vID”. Iesniegumā jānorāda laika periods, par kuru prognozē ienākumus (konkrētus mēnešus vai 
ceturkšņus, kad ienākums nesasniegs 500 eiro mēnesī vai 1500 eiro ceturksnī).

Savlaicīga iesnieguma iesniegšana ir ļoti būtiska, jo tikai pēc iesnieguma saņemšanas valsts soci-
ālās apdrošināšanas aģentūra (vSaa) neaprēķinās minimālās sociālās iemaksas, kas papildus jā-
veic pašnodarbinātajam (t.sk. mikrouzņēmumu nodokļa maksātājam) vai autoram (arī tad, ja autors 
nav reģistrējis saimniecisko darbību).

Savukārt autoratlīdzību saņēmēji un saimnieciskās darbības veicēji (t.sk. mikrouzņēmumu nodokļa 
maksātāji), kas prognozē nelielus ienākumus (mazāk par 500 eiro mēnesī vai 1500 eiro ceturksnī) 
un izvēlas stiprināt savas sociālās apdrošināšanas iemaksas, turpmāk maksās minimālās obligātās 
valsts sociālās apdrošināšanas iemaksas pensijas apdrošināšanai 10 % apmērā no starpības starp 
1500 eiro un deklarēto ienākumu. 

veicamās iemaksas katra ceturkšņa beigās aprēķinās vSaa, savukārt informāciju par tām cilvēks 
saņems vID eDS. Papildu informācija par minimālajām obligātajām iemaksām pieejama vID meto-
diskajā materiālā “Minimālās valsts sociālās apdrošināšanas obligātās iemaksas”.

Sestdienā, 19. jūnijā ikvienam garkalnes no-
vada iedzīvotājam bija iespēja kādu no savas 
dienas maltītēm ieturēt svaigā gaisā, zālājā 
pie Berģu mūzikas un mākslas skolas. Zālājs 
pie skolas tika iekārtots tā, lai visiem būtu ērti, 
nesteidzīgi baudīt līdzi paņemtos kārumus no 
piknika groza. Piknika zonā bija iespējams 
iegadāties arī dažādus veldzējošus aukstos 
dzērienus: ledus kafiju, burbuļtēju un mājas 
gaumē cepto rabarbermaizīti. Piknika lau-
kums tika noformēts baltos toņos, balti sē-
žampufi, balti galdi un balti šūpuļkrēli.

kādā izcili skaistā, saulainā pavasara die-
nā piedzīvoju patiesi patīkamu pārsteigumu. 
Tikko biju atgriezusies mājās pēc pusgadu 
ilgās pabūšanas slimnīcās. esmu pārcietu-
si neskaitāmas narkozes un operācijas. Pēc 
visa pārciestā, kustību un pārvietošanos ie-
robežojumiem, tas, ko ieraudzīju mani satrau-
ca. Pērnā gada rudens lapu klājiens manas 
mājas pagalmā mani satrauca ne pa jokam. 
Sakārtot dārzu nebija manos spēkos. Simtga-
dīgais ozols, ceriņu dzīvžogs, etiķkoki un vēl 
citu lapu “koku buķete” izsistu no līdzsvara 
ne vienu vien dabas mīļotāju. kur nu vēl mani! 
knapi kaut kā pārvietojos, bez palīglīdzek-
ļiem nevar paspert pat soli. Pēkšņi atskanē-
ja telefona zvans. Novada sociālais dienests 
mani aprūpēja jau no paša gada sākuma. No 
tā brīža, kad sāku slimot, dzīvoties pa slim-
nīcām un rehabilitācijas iestādēm. arī šoreiz 
lonijas, garkalnes novada sociālā dienesta 
darbinieces rūpju pilnā balss mani pārsteidza 
un iepriecēja. Ievērojot valstī noteiktos aizlie-
gumus un ierobežojumus, saņēmu patīkamu 
piedāvājumu. garkalnes Tautas deju ansamb-
lis “ritenītis gribot izvēdināt garajā ziemā sa-
karsētās galvas, iekustināt locītavas un vien-

pateiCĪBa kārši izdarīt kādu patiesi labu darbiņu. Proti, 
savākt pērnās lapas, sakārtot manu dārzu. 
Tas jauniešiem izdevās pēc pilnas program-
mas. Precīzi solītā laikā pie manas meža bū-
diņas pieripoja divi auto. No tiem izbira pieci 
smaidīgi, jautri jaunieši savas skolotājas Ilzes 
vadībā. viss organizatoriskais laiks tika veikts 
veikts izcili. No domes tika sagādāti maisi, vie-
nojoties ar Juri Silovu. 

Talka pēc labākajām tradīcijām varēja sākties. 
Jaunieši operatīvi sadalīja darbus, lai ievērotu 
valstī noteiktos ierobežojumus. Bija brīnišķīgs 
saulains laiks, itkā pēc pasūtījuma. Tas veici-
nāja darba prieku un optimismu. Jaunieši lika 
lietā visu garajā ziemā krāto enerģiju. Četras 
stundas pagāja nemanot. Dārzs tika “nospod-
rināts” notīrīts un sakārtots. Sešdesmit mai-
si pildījās nemanot. Nebiju domājis, ka 1000 
kv/m lielais lapu klājiens tiks sakopts nema-
not. Milzīgu paldies izsaku deju ansambļa “ri-
tenītis” jauniešiem un viņu audzinātājai Ilzei, 
kuras izdarība iedvesmoja jauniešus. Tāpat 
arī pasakos Sociālajam dienestam, vadībai un 
visiem, visiem tiem, kuri pelnījuši manu patiesi 
sirsnīgo patiesību. Ir mums vēl labi jaunieši. 

lilita Šica

BRĪVDABAS PIKNIKA VIETA UPEScIEMā

visas dienas garumā, katrā no ēdienreizēm 
par muzikālo baudījumu parūpējās kāds no 
garkalnes novada talantīgajiem, muzikāla-
jiem iedzīvotajiem. Brokastis aizritēja mūziķes 
Inetas rudzītes pavadījumā, pusdienās visus 
priecēja duets kristīne Prauliņa un gints Smu-
kais. Pie vakariņu galda ciemojās Berģu iedzī-
votājs Jānis Stibelis un draugi. vakara izskaņā 
muzikāls un lustīgs “deserts” bija kopā ar Bu-
kultu iedzīvotaju Olgu rajecku.

krista kleina

RETRO BRAUcIENS GARKALNES NOVADā

27. jūnijā visas dienas garumā notika sim-
bolisks atvadu brauciens cauri visam no-
vadam. 

Braucienā skanēja novada mākslinieku 
dziesmas, kuras translēja ceļojošā radio 
stacijā, kuru varēja dzirdēt 1km rādiusā, 
kā arī internetā. Tā skanēja visu dienu. 
Braucienā sākotnēji piedalījās 14 retro 
atomobīļi. Divi Žiguļi, viens mikrobuss 
latvija, viens Moskvičš kabriolets (tautā 
saukts par kārlīti), divi karaliskie Daimleri 
un astoņas volgas. vēlāk pievienojās arī 

vietējie iedzīvotāji ar retro Jaguāru, Mer-
sedesu un Zaparožecu, uc. retro spēkra-
tiem. kolonu pavadīja arī garkalnes mo-
tociklistu klubs “Nekādi labie”. 

Ciematos cilvēki priecīgi māja ar rokām 
un sveica automobiļu kolonu. lai arī pa-
sākums izvērtās priecīgs, bet sanākušie 
arī mazliet bija noskumuši par garkalnes 
identitātes zaudēšanu. kā ir, tā ir, nav ko 
skumt. Citēšu raini: “Pastāvēs kas pār-
vērtīsies”. 

Mārcis Bauze-krastiņš
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bIšu Dores skuķīšos
Jūnija sākumā Skuķīšu dabas takā tika 
uzrautas kokos astoņas bišu dores. 

Ozols “vēl gaida” vienu bišu dori, kura drī-
zumā arī būs pie tā stumbra. viena dore 
plānota uz zemes, novietota uz platfor-
mas. Dorēs drīzumā tiks ielaistas latvijai 
raksturīgās tumšās medus bites, kuras ir 
īpaši piemērotas bišturības praksē. 

Projekts ir veikts ar garkalnes novada at-
balstu pēc vietējo iedzīvotāju iniciatīvas 
un rūpēm. Paldies garkalnes novada do-
mei par atbalstu šīs idejas realizācijā. 

Saistībā ar šo projektu ir labas ziņas, jo 
vienā dorē, dažas dienas pēc doru uzrau-
šanas, jau iespietoja bites. 

Mārcis Bauze-krastiņš



GARKALNĒ SāK PROJEKTĒT JAUNU BĒRNUDāRZU

ĒTER uzvar metu konkursā “Pirmsskolas izglītī-
bas iestādes jaunbūve Vidzemes šosejā 34A, 38A, 
Garkalnē”, un sāk projektēt 3000 m2 bērnudārzu ar 
peldbaseinu.

autori:
arhitektūra: ĒTer (kārlis Bērziņš, Dagnija Smilga, 
Niklāvs Paegle, emīls garančs, līga ganiņa, Beatrise 
Šteina, Pauls Tadeuss rietums, Juris Paegle)

ainavu arhitektūra: agne Dailidaite

Tehniskie rādītāji:
apbūves laukums: 1788 m2

apbūves blīvums: 23,8 %
Brīvā zaļā teritorija: 5200 m2

Ēkas stāvu platība: 2969 m2

Bērnudārzs garkalnē veidots, domājot par to, kā jau no 
ļoti agra vecuma caur dabas izziņu un empātiju veidojas 
mūsu pasaules uztvere, izpratne par savu lomu dabas 
procesos. garkalnes bērnudārza arhitektūra balstīta uz 
jau eksitējošo esošās ainavas bagātīgo slāņu atklāša-
nu un spēcināšanu, dodot iespēju bērniem sajust sevi 
kā daļu no plašākas ekosistēmas. Projekts ir mēģinā-
jums atjaunot Ziemeļu modernisma iedvesmotu saikni ar 

dabu laikmetīgo izaicinājumu gaismā, kurā cilvēkam ir 
jāspēj apzināties savu un planētas labbūtību.

garkalne stiepjas gar jūras senkrasta kāpām, “gara-
jiem kalniem”, kas raksturo projekta novietni. Projekts 
ir veidots maksimāli kompakts, lai pēc iespējas sagla-
bātu vēsturisko kāpu ar priežu audzi. Telpiskās uzbūves 
pamatā ir viegli uztverama lielforma – četri funkcionālie 
klasteri ap kopīgu iekšpagalmu, kas seko reljefam un 
uzmanīgi veido attiecības ar kaimiņu ēkām, atbrīvojot 
skatu leņķus. Ielas 1-stāva peldbaseina apjoms pakāpe-
niski kļūst par 2-stāvu apjomu ar grupu telpām pret upes 
krastu, veidojot ēku puduri ar labi pārskatāmu dzīvoja-
mu pagalmu starp tām. Zaļā zona pieslēdzas krievupei, 
gar kuru veidojams zaļais savienojums ar blakus esošo 
garkalnes pamatskolu. Ieeja gar peldbaseinu ielas pusē 
būs vienmēr gaiša, droša un aktīva, paredzēta iespēja 
to atvērt arī darbadienu vakaros un brīvdienās. Peldba-
seins kļūst par publisku vietzīmi – jaunās pirmsskolas 
izglītības iestādes adresi garkalnē.

esošo dabas pamatni garkalnes bērnudārzam bagātina 
vērtīgi dabas elementi: senās kāpas ar vecajām priedēm, 
kultūrainava ar vēsturisku augļu dārzu un krievupes ie-
leja ar bagātīgu ekosistēmu un bioloģisko daudzveidību. 
ainavas koncepcija balstās uz šo dažādo dabas slāņu 

uzsvēršanu un kognitīvu atklāšanu vidē. Jūras senkrasta 
kāpas var kļūt par iedvesmojošu rotaļu laukumu dažā-
da vecuma bērniem. Pastiprinot esošo reljefu un mazos 
paugurus par piedzīvojumu un eksperimentu vietu, kur 
bērni var spēlēties, atklāt, sasmērēties un vislabāk iz-
baudīt savu bērnību. Ideja novietnes zemākajā daļā ir 
saglabāt esošo augļu dārzu, kurā, ienesot upes ainavu, 
bērni var vairāk uzzināt par dabu un mežu drošā vidē.
 
Ēkas apjoms veidots kā asociatīva formu spēle, 3 di-
mensionāls apjoms, kurā bērni redz nevis ēkas stāvus, 
bet jūt mēroga un formas atšķirības. Formas kļūst par 
logiem, atvērumiem, telpām, kuras iespējams apdzīvot. 
Bērniem svarīga ir telpa, katra telpa asociējas ar konkrē-
tu aktivitāti, bērnu grupiņas telpa ir viņu “māja”. katrā 
fasādē ir vismaz viens īpašs atpazīstams logs. 

1. stāva galerijai ir tiešā izeja uz ēkas iekšpagalmu, kas 
funkcionē kā portāls – mini botāniskais dārzs, maģiska 
ala vai baltais mākonis – caur kuru katru dienu bērni iz-
iet ārā un ienāk atpakaļ iekšā, savienojums ar apkārtējo 
ainavu. Zaļais iekšpagalms nodrošina nepārtrauktu saik-
ni ar dabu arī dziļi ēkas iekšienē. Siltināto mūra ārsienu 
apdarē lietots fosiliju apmetums, kura maisījumā iekļauti 
gliemežvāki, dabīgā kaļķa fosilijas no jūras senkrasta uz-
slāņojumiem. Fasādi var pētīt, aptaustīt un izzināt.

KapusvētKi
GarKalnes Kapos

Luterāņu kapusvētki
Svētdien, 1. augustā 15:00

garkalnes evaņģēliski 
luteriskā draudze,  
aigars vančenko, 

tel: 28867909,
e-pasts aigars@garkalnesbaznica.lv.

Katoļu kapusvētki
Sestdien, 28. augustā 12:00 

ar sv. Misi

Pirms sv. Mises grēksūdzes sakra-
ments. Pēc kapusvētkiem priesteris 
pasvētīs jaunuzstādītos pieminekļus, 

krustus un kapu vietas.  
Tuvāka informācija 

pa tālr. 25909060, priesteris Ilmārs
un 26434830, kapelāns raimonds.

GarkalNes NoVaDa VēstIs
atVaDās No lasītājIem

Šis ir pēdējais izdevums un savā ziņā noslēdzas “Garkalnes novada laik-
mets”. Garkalne jūlijā kā pagasts jau iekļaujās Ropažu novadā. Pirmās 
Garkalnes Novada Vēstis tika izdotas 1995. gadā decembrī un kopš tiem 
laikiem ir uzkrāts pamatīgs informācijas apjoms par novada notikumiem 
un attīstību. Ar Garkalnes Novada Vēstu starpniecību esam iepazinuši arī 
daudzus iedzīvotājus un to darbu. Savukārt, Garkalnes TV savu darbību 
Youtube kanālā sāka 2011. gadā un mēs bijām pirmais novads Latvijā, 
kurš to izveidoja un aizsāka. Liels paldies visiem uzticīgajiem lasītājiem un 
GTV skatītājiem. Uz tikšanos Ropažu novadā!
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